



PRESS RELEASE - August 18, 2022

## 1 million euros growth capital for Qviro

*Tripadvisor' for industrial technology wants to roll out globally*

*Genk - The Belgian start-up Qviro is raising 1 million euros in growth capital from investment funds LRM, Industrya and imec.istart to further roll out their online marketplace for Industry 4.0. Based on an intelligent search platform, Qviro helps industrial users make informed purchasing decisions. The company is located at Thor Park in Genk, the site for companies active in the energy sector or in the smart manufacturing industry.*

The fresh capital confirms the potential of the start-up of Sven De Donder and Jorg Hendrikx. Qviro previously received financial support from organizations such as Vlerick Business School Entrepreneurship Fund, Vlaio and Digital Attraxion. Thousands of engineers use the platform every month to buy technology. In addition, Qviro is already working with industrial companies such as ABB (Switzerland), Doosan (Korea) and Kinova (Canada).

### Driven by online reviews

"User reviews are already used a lot today on webshops and consumer review platforms like Tripadvisor," says co-founder Jorg Hendrikx, "but what makes Qviro so unique is that we use reviews in a professional context. We are the first company worldwide to collect reviews for the purchase and sale of industrial automation technology. Those reviews not only make it possible to make a good choice for a buyer, but they are also a source of market insights. We sell those data and insights to large industrial companies."

"As an investment company, LRM has been actively looking for companies that capitalize on Industry 4.0 for years," says Tom Vanham, general manager at LRM. "Qviro's intelligent business model pushes all existing boundaries and responds perfectly to the trend of user reviews where buyers fall back on online user experiences. In combination with the driven management team, their trajectory at imec.istart and the confidence of Industrya, we believe enormously in the further growth of Qviro."

### Global mindset

Qviro is based in Genk and the team also works from The Beacon in Antwerp thanks to imec.istart. "But the culture is 'remote-first', we started during Covid so we worked from home from the start. In addition, our colleagues are in Paris, Kuala Lumpur and Skopje," says co-founder Sven De Donder. "The users and customers of our review platform are located all over the world, so it is crucial that we also find that global culture in our team."

"Qviro was the first start-up to go through our incubation program in 2021. We were immediately impressed with how their innovative business model is providing an evolution in the buying process of technology such as robots and industry 4.0," said Alexandre Braconnier, Chief Investment Officer of Industrya. "Qviro was nurtured by a powerful ecosystem in Belgium and is now ready for the world. Together with management and co-investors, Industrya looks forward to supporting Qviro's international growth."

- END OF PRESS RELEASE -



### About Qviro

Qviro is a Belgium-based startup active in the digitization of the procurement process of industrial technology such as robots and machines. Qviro.com is a review platform that helps factories and engineers make confident purchasing decisions. At the same time, it is a SaaS platform that provides vendors with market intelligence and data from potential customers. More info: [www.Qviro.com](http://www.Qviro.com)

### About LRM

LRM is an investment company that exploits and stimulates economic growth in Limburg. We provide a solid foundation so that companies and projects that create jobs in Limburg can grow. Our financial resources and expertise, together with the assets of Limburg, provide a unique breeding ground. More info: [www.lrm.be](http://www.lrm.be)

### About Industrya

Industrya is a 42 million euro investment fund that invests in start-ups that serve industrial transformation. The fund offers incubation and acceleration programs for and invests in bold, innovative start-ups and scale-ups that want to shape the industry and the world of tomorrow. The investment sectors are energy transition, new materials and Industry 4.0. Industrya is an initiative of John Cockerill, in collaboration with the FPIM, the SRIW & W.IN.G, Noshag and LRM. More info: [www.industrya.com](http://www.industrya.com)

### About imec.istart

imec's business accelerator - is the first investor and support partner to help your tech startup scale up. The imec.istart program offers a wide range of services, such as initial financial injection (50,000 to 250,000 EUR pre-seed financing), personal coaching and mentoring, access to technology and office facilities, access to a broad (inter)national network of partners and investors and much more. Since its launch in 2011, imec.istart has helped more than 250 tech startups in various fields to develop into sustainable enterprises. Imec.istart is ranked 1st in UBI Global's European 'Top University Business Accelerators'. More info: [www.imecistart.com](http://www.imecistart.com)

### For more information:

Jorg Hendriks - Co-founder Qviro  
[jorg@qviro.com](mailto:jorg@qviro.com) / +32 472 422 722

Sven De Donder - Co-Founder Qviro  
[sven@qviro.com](mailto:sven@qviro.com) / +32 498 53 02 08

Jeroen Bloemen - Chief Corporate Affairs Officer LRM  
[j.bloemen@lrm.be](mailto:j.bloemen@lrm.be) / +32 477 67 47 18

Bart Vrancken - Senior Investment Manager LRM  
[b.vrancken@lrm.be](mailto:b.vrancken@lrm.be) / +32 494 57 32 92

Alexandre Braconnier - Chief Investment Officer Industrya  
[alexandre.braconnier@industrya.com](mailto:alexandre.braconnier@industrya.com) / +32 475 300 926

Sven De Cleyn - Program Director imec.istart  
[sven.Decleyn@imec.be](mailto:sven.Decleyn@imec.be) / +32 474 29 76 94



COMMUNIQUÉ DE PRESSE - 18 août 2022

## 1 million d'euros de capital de croissance pour Qviro

*Le "Tripadvisor" de la technologie industrielle veut se déployer dans le monde entier*

Genk - La start-up belge Qviro lève un million d'euros de capital de croissance auprès des fonds d'investissement LRM, Industrya et imec.istart afin de poursuivre le déploiement de sa place de marché en ligne pour l'industrie 4.0. Basé sur une plateforme de recherche intelligente, Qviro aide les utilisateurs industriels à prendre des décisions d'achat éclairées. L'entreprise est située au Thor Park à Genk, le site des entreprises actives dans le secteur de l'énergie ou dans l'industrie de la fabrication intelligente.

Cet apport de capital confirme le potentiel de la start-up de Sven De Donder et Jorg Hendriks. Qviro a précédemment bénéficié du soutien financier d'organisations telles que le Vlerick Business School Entrepreneurship Fund, Vlaio et Digital Attraxion. Des milliers d'ingénieurs utilisent la plateforme chaque mois pour acheter des technologies. Qviro travaille également déjà avec des entreprises industrielles telles que ABB (Suisse), Doosan (Corée) et Kinova (Canada).

### Les avis en ligne sont déterminants

"Les évaluations des utilisateurs sont déjà largement utilisées aujourd'hui sur les boutiques en ligne et les plateformes d'évaluation des consommateurs telles que Tripadvisor", explique le cofondateur Jorg Hendriks, "mais ce qui rend Qviro si unique, c'est que nous utilisons les évaluations dans un contexte professionnel. Nous sommes la première entreprise au monde à recueillir des avis pour l'achat et la vente de technologies d'automatisation industrielle. Ces avis ne permettent pas seulement de faire un bon choix pour un acheteur, ils sont aussi une source d'informations sur le marché. Nous vendons ces données et ces informations à de grandes entreprises industrielles."

"En tant que société d'investissement, LRM recherche activement depuis des années des entreprises qui répondent à l'industrie 4.0", explique Tom Vanham, directeur général de LRM. "Le modèle commercial intelligent de Qviro repousse toutes les limites existantes et répond parfaitement à la tendance des avis d'utilisateurs où les acheteurs se rabattent sur les expériences des utilisateurs en ligne. Grâce à l'enthousiasme de l'équipe de direction, à son parcours avec imec.istart et à la confiance d'Industrya, nous sommes convaincus de la poursuite de la croissance de Qviro".

### Un état d'esprit mondial

Qviro est basé à Genk et, grâce à imec.istart, l'équipe travaille également depuis The Beacon à Anvers. "Même si la culture est "remote-first", nous avons commencé pendant le Covid, donc nous avons travaillé à domicile dès le début. En outre, nos collègues sont situés à Paris, Kuala Lumpur et Skopje", explique le cofondateur Sven De Donder. "Les utilisateurs et les clients de notre plateforme d'avis sont situés dans le monde entier, il est donc crucial que nous trouvions également cette culture mondiale dans notre équipe."

"Qviro a été la première start-up à passer par notre programme d'incubation en 2021. Nous avons été immédiatement impressionnés par la manière dont leur modèle économique innovant fait évoluer le processus d'achat de technologies telles que les robots et l'industrie 4.0", a déclaré Alexandre Braconnier, directeur des investissements d'Industrya. "Qviro a été nourri par un puissant écosystème en Belgique et est maintenant prêt à s'attaquer au monde. Avec la direction et les co-investisseurs, Industrya se réjouit de soutenir la croissance internationale de Qviro."

- FIN DU COMMUNIQUÉ DE PRESSE -



### À propos de Qviro

Qviro est une startup belge active dans la digitalisation du processus d'achat de technologies industrielles telles que les robots et les machines. Qviro.com est une plateforme d'évaluation qui aide les usines et les ingénieurs à prendre des décisions d'achat en toute confiance. En même temps, il s'agit d'une plate-forme SaaS qui fournit aux fournisseurs des informations sur le marché et des données sur des clients potentiels. Plus d'infos: [www.Qviro.com](http://www.Qviro.com)

### À propos de LRM

LRM est une société d'investissement qui exploite et stimule la croissance économique du Limbourg. Nous fournissons une base solide pour que les entreprises et les projets qui créent des emplois dans le Limbourg puissent se développer. Nos ressources financières et notre expertise, associées aux atouts du Limbourg, constituent un terreau unique. Plus d'infos: [www.lrm.be](http://www.lrm.be)

### À propos d'Industrya

Industrya est un fonds d'investissement de 42 millions d'euros qui investit dans des start-up au service de la transformation industrielle. Le fonds propose des programmes d'incubation et d'accélération et investit dans des start-ups et des scale-ups audacieuses et innovantes qui veulent façonner l'industrie et le monde de demain. Les secteurs d'investissement sont la transition énergétique, les nouveaux matériaux et l'Industrie 4.0. Industrya est une initiative de John Cockerill, en collaboration avec la SFPI, la SRIW & W.IN.G, Noshag et LRM. Plus d'infos: [www.industrya.com](http://www.industrya.com)

### À propos d'imec.istart

L'accélérateur d'entreprises d'imec - est le premier investisseur et partenaire de soutien à aider votre startup technologique à se développer. Le programme imec.istart offre une large gamme de services, tels que l'injection financière initiale (50 000 à 250 000 EUR de financement de pré-amorçage), le coaching personnel et le mentorat, l'accès à la technologie et aux bureaux, l'accès à un vaste réseau (inter)national de partenaires et investisseurs et bien plus encore. Depuis son lancement en 2011, imec.istart a aidé plus de 250 startups technologiques dans divers domaines à se développer en entreprises durables. Imec.istart est classé 1er dans le classement européen des 'Top University Business Accelerators' d'UBI Global. Plus d'infos: [www.imecistart.com](http://www.imecistart.com)

### Pour plus d'informations:

Jorg Hendriks - Co-founder Qviro  
[jorg@qviro.com](mailto:jorg@qviro.com) / +32 472 422 722

Sven De Donder - Co-Founder Qviro  
[sven@qviro.com](mailto:sven@qviro.com) / +32 498 53 02 08

Jeroen Bloemen - Chief Corporate Affairs Officer LRM  
[j.bloemen@lrm.be](mailto:j.bloemen@lrm.be) / +32 477 67 47 18

Bart Vrancken - Senior Investment Manager LRM  
[b.vrancken@lrm.be](mailto:b.vrancken@lrm.be) / +32 494 57 32 92

Alexandre Braconnier - Chief Investment Officer Industrya  
[alexandre.braconnier@industrya.com](mailto:alexandre.braconnier@industrya.com) / +32 475 300 926

Sven De Cleyn - Program Director imec.istart  
[sven.Decleyn@imec.be](mailto:sven.Decleyn@imec.be) / +32 474 29 76 94

